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Protokół Nr 26 
Z posiedzenia dwudziestej szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego 

 w dniu 28.12.2012r. 
 
 
  
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni –Ireneusz Balcer i Szymon Grabinski. 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Burmistrz Więcborka      - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska- 

Zawieja 
4. Skarbnik Gminy       - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman  
6. Dyrektor Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja -Tońska 
7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 
8. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki Nieruchomościami     - Michał Bąk 
9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 
10. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 
11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
  
Porządek obrad przewidywał 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
4. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork na lata 2013 – 2015 
- Dyskusja 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Więcbork na 2013 rok. 
a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
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b) Przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 
c) Ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 
d) Dyskusja. 
e) Głosowanie. 

8. Przyjęcie planów pracy na 2013 rok: 
a) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku, 
b) stałych Komisji RM. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz innych uzależnień w Gminie Więcbork 
na 2013 rok.” 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: Nowy Dwór, 
Pęperzyn, Runowo Krajeńskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia dopłat do ceny ścieków dla osób fizycznych 
nie prowadzących działalności gospodarczej posiadających zbiorniki bezodpływowe oraz  
nie mających możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 2012 rok 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie. 
 
 
Do powyższego porządku obrad Przewodniczący RM wniósł  jedną autopoprawkę 
polegająca na ujęciu, jako punktu 13 przyjęcia uchwały w sprawie Zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Więcbork na lata 2012 – 2015, po czym poprosił  
o przegłosowanie zamiany. 

 
Autopoprawkę przyj ęto jednogłośnie 

 
Następnie przegłosowano cały porządek obrad po wprowadzeniu zmiany. 
 
 

Porządek przyjęto jednogłośnie 
 
Przewodniczący RM poinformował również radnych, że przyjęcie protokołów z sesji 
przeprowadzonych w miesiącu grudniu z uwagi na krótki okres pomiędzy nimi, nastąpi na 
sesji styczniowej.  
 
Ad. 3 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
17.12.2012r – udział w posiedzeniu Rady Sołeckiej w Sypniewie. 
18.12.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
19.12.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
20.12.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
21.12.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
W omawianym okresie Przewodniczący RM uczestniczył również w spotkaniach 
opłatkowych: 
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• 16.12.2012r. – MGOPS i Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie” – wigilia dla osób 
samotnych, 

• 12.12.2012r. – opłatek Związku Kombatantów /…/, 
• 12.12.2012r. – spotkanie z sołtysami gminy Więcbork, 
• 18.12.2012r. – spotkanie w Świetlicy wiejskiej sołectwa Borzyszkowo, 
• 18.1.2012r. -  spotkanie w związku Emerytów i Rencistów i Inwalidów, 
• 18.12.2012r. – wigilia w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku, 
• 20.12.2012r. – spotkanie Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
• 21.12.2012r. – spotkanie w Gminnym Zarządzie Ochotniczych Straży Pożarnych  

w Więcborku. 
Ponadto w omawianym czasie Przewodniczący RM współdziałał w załatwianiu wszelkich 
spraw w biurze Rady miejskiej w Więcborku. 
 
Ad. 4 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
13.12.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. 
14.12.2012r. – spotkanie opłatkowe w sołectwie Dorotowo. 
16.12.2012r. – spotkanie opłatkowe Stowarzyszenia „Aktywni Społecznie”. 
17.12.2012r. – spotkanie opłatkowe PSP w Sępólnie Krajeńskim. 
18.12.2012r. – wspólny ze Skarbnik Gminy wyjazd do Torunia w celu podpisania aneksu 
umowy na Rewitalizację Więcborka. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu 
opłatkowym sołectwa Borzyszkowo oraz Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów. 
19.12.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku  
i spotkaniu opłatkowym w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim. 
20.12.2012r. – udział w posiedzeniu Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku 
oraz spotkaniu opłatkowym w Urzędzie Miejskim w Więcborku i Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
21.12.2012r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych i udział 
w spotkaniu opłatkowym OSP w Więcborku.  
24.12.2012r. – udział w spotkaniu opłatkowym w Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku. 
 
 
Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.  
 
1. Radny Marian Kielich wnioskował do Przewodniczącego RM o zorganizowanie  

w najbliższym czasie spotkania Radnych Rady Miejskiej w Więcborku z posłami RP 
reprezentującymi nasz region. Spotkanie takie miałoby na celu przedstawienie przez 
radnych bieżących spraw samorządu oraz problemów występujących w gminie.  

 
Przewodniczący RM przychylił się do powyższego pozytywnie. Zobowiązał się wspólnie  
z Burmistrzem Więcborka zając kwestiami organizacyjnymi przedsięwzięcia. Sugerował też, 
by spotkanie to odbyło się w miesiącu lutym po zapoznaniu się z terminarzem prac Sejmu RP. 
Ustalono również, że spotkanie odbędzie się na Sali Krajeńskiej MGOK w Więcborku  
o godzinie 16:00 w I dekadzie lutego.  
 
2. Radny Waldemar Kuszewski odniósł się do uchwały podejmowanej przez Radę na sesji 

w miesiącu listopadzie dotycząca pisma do Komendanta Wojewódzkiego Policji  
w sprawie utworzenia Komisariatu Policji w Więcborku. Radny chciał, by Burmistrz 
poinformował radnych, czy przyszła w tej kwestii odpowiedź, jakiej była ona treści i co 
dalej z tym wnioskiem.   



4 

 

 
 

 
Ad. 6 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015 przedstawiła Skarbnik Gminy p. Alina Kruk. 

Na wstępie Przewodniczący RM poprosił, by z uwagi na szczegółowe omówienie tego 
projektu i projektu budżetu Gminy na 2013 rok, na Komisji Budżetu i Finansów oraz fakt, że 
radni dysponowali powyższymi projektami o dłuższego czasu i mieli możliwość dogłębnego 
zapoznania się z zawartymi w nich danymi, Skarbnik Gminy ograniczyła do głównych 
założeń obu dokumentów. 
 
Opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wieloletniej 
Prognozy Finansowej – opinia stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu. 

 

W opinii do przedłożonego do dnia 15 listopada projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Więcbork na rok 2014 w jednej z pozycji wskazano, że nie spełnia on kryterium 
finansowego art. 243 ustawy o finansach publicznych. Powodem tego, było zbyt ostrożne 
podejście do wykonania budżetu za 2012 rok. W przygotowaniach Projektu WPF oparto się 
na danych za miesiąc październik, gdzie jeszcze nie do końca wiadomo było, które  
z dochodów majątkowych spłyną w bieżącym roku, a które nie. Te dane były dostępne na 
czas odrębnej Komisji Budżetu i Finansów, na której projekt tej uchwały był przedmiotem 
opiniowania i przedstawiał odpowiednio skorygowane dane tj. wymagany wskaźnik został 
osiągnięty. 
Załącznik Nr 1, to dane tabelaryczne dotyczące wysokości dochodów - bieżących  
i majątkowych, wydatków – bieżących i majątkowych, wyniku budżetu, przychodów 
rozchodów, spłat kredytów, udziału środków zewnętrznych w finansowaniu działań Gminy 
Więcbork, jak również dane wskaźnikowe, które od 2014 roku są zgodne  
z ustawą o finansach publicznych. 

Załącznik Nr 2 projektu WPF – obligatoryjnie zawiera wykaz przedsięwzięć, które 
realizowane będą od roku 2013. 

Załącznik podpunkt a) – przedsięwzięcia realizowane z udziałem środków zewnętrznych tj. 
budowa kanalizacji we wsi Witunia, Rewitalizacja Miasta Więcbork, przebudowy i remonty 
świetlic wiejskich, budowa placów zabaw. Nowe inwestycje – na 2014r. przebudowa, 
rozbudowa, remont targowiska w Więcborku. 

Ostatni Załącznik zawiera dane dotyczące inwestycji realizowanych wyłącznie ze środków 
Gminny. Dotychczasowe – przebudowa ulicy Krajeńskiej, rozbudowa Szkoły Podstawowej  
w Sypniewie o salę gimnastyczną, przebudowa drogi relacji Sypniewo – Borzyszkowo. Nowe 
inwestycje – budowa nawierzchni z kostki betonowej na Osiedlu Łopiennik, ulicy Brzozowej, 
Lipowej, budowa oświetlenia na Osiedlu Piastowskim, budowa strzelnicy, rekultywacja 
składowiska odpadów stałych w Dalkowie. 

Skarbnik Gminy odniosła się także do objaśnienia WPF, które wypunktowane zostało  
w opinii RIO. Uwaga dotyczyła ujęcia w objaśnieniu wyjaśnienia dotyczącego przyczyn 
znacznego wzrostu planowanych dochodów ze sprzedaży majątku w roku 2013. Zgodnie  
z zapisem WPF Gmina planuje sprzedaż piętra budynku Wynajmowanego obecnie przez 
Spółkę „PROVITA” oraz dużej działki rekreacyjnej nad jeziorem. Te pozycję w znacznym 
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stopniu wpłyną na wzrost dochodów majątkowych. Pozostałe wyjaśnienia pozostają bez 
zmian. W roku 2013 planowana jest nadwyżka budżetowa, która w 2014 roku przeznaczona 
zostanie na spłatę zadłużenia. Analogicznie – nadwyżka z roku 2014 stanowić będzie środki 
na spłatę  rat kredytowych 2015 roku. Taki system planowany jest do końca 2020 roku. 

Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 13 radnych 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Więcbork na 2013 rok omówiła Skarbnik 
Gminy Więcbork. 
 
Opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu budżetu 
Gminy   – opinia stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu. 

 

Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 

Burmistrz Wi ęcborka podziękował za pozytywną, choć nie jednogłośną  opinię Komisji,  do 
przedłożonego  projektu budżetu Gminy Więcbork na 2013 r.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Henryk Szwochert zgłosił do założeń projektu budżetu dwie uwagi. Pierwsza z nich 
dotyczyła obsługi długu publicznego – 1.267.000,00 zł. Radny przeliczył, że suma obsługi za 
rok 2011 i 2012 oraz kwoty, które pozostaną do spłacenia zgodnie z zapisami Wieloletniej 
Prognozy Finansowej dadzą w ogóle 10.000.000,00 zł odsetek.  Swego czasu powiedział na 
forum sesji, że radni poprzedniej kadencji „trochę sobie poszaleli”, wtedy też usłyszał od 
Przewodniczącego Rady, że „będą szaleć dalej”.  On  już tego „szaleństwa” nie widzi ale 
widzi ile to „szaleństwo” teraz kosztuje i ile wymaga wyrzeczeń, bo środki na spłatę długu 
muszą być. Druga uwaga – rzecz, na którą radny zwrócił uwagę, to totalna wyprzedaż 
majątku Gminy. Szczególnie zaś niepokoi go zaplanowana sprzedaż piętra zajmowanego 
przez Spółkę „PROVITA”. Pytał, jakie plany są w stosunku do drugiej części budynku, czy 
ktoś to kupi, czy pozostanie to gminne? Pojąc również nie może intencji sprzedaży mieszkań  
z budynku socjalnego przy ulicy Kasztanowej. Czy ma to wyglądać w ten sposób, że 
zajmujący je lokatorzy przekażą własność na swoich członków rodzin i zwrócą się  do Gminy 
o przydzielenie im następnego lokalu socjalnego bo taki im się należy? Ponadto radny 
zauważył, że według jego wyliczeń 70% kosztów przeznaczonych jest na oświatę i pomoc 
społeczną, a 30% , to pozostałe koszty. Do oświaty Gmina dokłada 2.000.000,00 zł poza 
subwencją , dlatego też aż się prosi, by w tej sytuacji dokonać jakiejś reorganizacji w gminnej 
oświacie. 
 
Radny Waldemar Kuszewski powiedział, że  wyjątkowo w tym roku stan zdrowia nie 
pozwolił mu na procedowanie w komisjach dotyczących projektu budżetu na 2013 rok   
ale pełni podziela punkt widzenia przedmówcy. Dla niego również niepokojącym jest plan 
sprzedaży pietra w budynku Ośrodka Zdrowia w Więcborku. W tym kontekście wspomniał  
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o niezbyt fortunnej decyzji Rady dotyczącej sprzedaży nieruchomości gminnej przy Urzędzie 
Miejskim, na której miał powstać obiekt nowej Przychodni, a ostatecznie do dnia dzisiejszego 
nic prócz samą sprzedażą się tam nie dzieje. Radny nadmienił, że są na pewno w tym 
budżecie rzeczy, które cieszą i dotyczy to np. wydatków inwestycyjnych takich, jak zakup 
samochodu gaśniczego dla OSP w Więcborku, czy utwardzenia kostką betonową nawierzchni 
na osiedlu Łopiennik. Niemniej wspomniana wyprzedaż mienia jest według niego alarmująca, 
choć jeżeli chodzi o samą sprzedaż mieszkań komunalnych, to rozumie zamysł leżący  
u podstaw chęci wyzbycia się tej bądź, co bądź kłopotliwej dla Gminy substancji  
mieszkaniowej. Radny zauważył także, że w rozdziałach 80113 i 8014 / dowożenie dzieci do 
szkół i Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej/  w porównaniu do obecnego wykonania  
w § 4010 jest wzrost o 7% i 10% / plan w stosunku do wykonania za 2012 rok/ i nie wie  
z czego on wynika. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński podał, że jemu również w omawianym projekcie budżetu 
przeszkadza sprzedaż jednej z kondygnacji budynku Przychodni Zdrowia oraz planowana 
sprzedaż mieszkań socjalnych. Są to zdaniem radnego pozycje niebezpieczne i budzące 
kontrowersje. Jeżeli tylko będzie to możliwe należy odstąpić od realizacji zamierzeń  
w szczególności tych dotyczących obiektu gminnego, w którym mieści się Przychodnia 
Zdrowia.  
 
Burmistrz Wi ęcborka ustosunkowując się do spostrzeżeń radnych mówił, że rozumie, iż 
sprzedaż majątku budzi u radnych pewne kontrowersje ale należy mieć świadomość tego, że 
posiadanie tegoż majątku w pewnym stopniu cały czas generuje dla Gminy koszty. Osobiście 
jest za tym, by Gminę odciążyć od tego właśnie majątku  stąd też taka propozycja w budżecie. 
Przypomniał jednocześnie, że żadna decyzja o sprzedaży nie może być i nie będzie podjęta 
bez aprobaty Rady i każdorazowo zostanie przedyskutowana na komisji i na sesji.  Burmistrz 
wspomniał również, że obejmując stanowisko w 2006 roku Gmina zadłużona była na ok. 
20%, na koniec roku 2012, to zadłużenie wynosić będzie ok. 50%. Oznacza to, że przez 
ostatnich sześć lat Gmina zadłużona została o ok. 30% ale w międzyczasie udało się pozyskać 
wiele milionów złotych środków zewnętrznych. Najlepiej obrazowała to informacja  
o pozyskanych w roku 2012 środków zewnętrznych przedstawiona na sesji poprzedniej. 
Wynikało z niej jasno, że tylko w roku 2012 Gmina pozyskała, wydając 1.267.000,00 zł na 
obsługę, ok. 3.000.000,00 zł. Nawet jeżeli Gmina sprzeda część majątku cały czas podnosi 
wartość swojego majątku poprzez prowadzone inwestycje. Oczywistym jest, że nikt nie daje 
Gminie kredytu za darmo – tu też obowiązuje procedura przetargowa. Natomiast w gestii 
radnych zajęcie stanowiska, czy dalej pójść obraną drogą, czy też nie. Niezależnie jednak od 
tego wyhamowanie nastąpi dlatego, że środków na inwestycje już nie będzie. Gmina będzie 
spłacać zadłużenie tak, jak zostało to zaplanowane. 
 
Radna Grażyna Witczak przypomniała, że kwestię sprzedaży piętra Przychodni poruszała 
już na Komisji Budżetu i Finansów nie tyle w kontekście jej zasadności, co tego, jakie dalsze 
plany ma Gmina wobec pozostałej części budynku. Chodzi też o to, czy sprawdzono, jak 
sprzedaż 1/3 budynku ma się do wartości  pozostałej części, i czy sprzedaż ta nie spowoduje 
obniżenia wartości pozostałej części. Radna prosiła też o słowa wyjaśnienia dotyczące 
budynku przy ul. Kasztanowej w Więcborku i mieszkań, które mylnie określane są mianem 
socjalnych. Budynek przy Kasztanowej nie jest budynkiem z mieszkaniami socjalnymi, tylko 
jak wszystkie pozostałe komunalnymi i nie ma w tym przypadku mowy p naruszeniu prawa. 
Pamięta jednak, kiedy radni poprzedniej kadencji podejmowali uchwałę, w której 
zdecydowali, by tych mieszkań nie sprzedawać. Chodzą zaś słuchy, że mieszkania tam są już 
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sprzedane, choć raczej jest to informacja nieprawdziwa. Niemniej zwraca się o naświetlenie 
sytuacji. 
 
Szanowni Państwo, kiedy przyjdzie czas na pochylenie się nad sprzedażą pietra, czy też 
całego budynku, to będziemy wszyscy się na ten temat wypowiadać, to jest projekt . Jeżeli zaś 
chodzi o mieszkania przy ul. Kasztanowej mogę jedynie „uderzyć się w pierś”, bo 
rzeczywiście taka uchwała była podjęta. One jednak nie będą sprzedane chociażby z tego 
względy, że doszukano się w dokumentach braku służebności dojścia. Byłoby to możliwe 
tylko wtedy, gdyby z wszystkich bloków Spółdzielni, a są w tym również osoby zmarłe/ brak 
prowadzonych postępowań/, stawiłyby się u notariusza i zgodziły się na wpis o jednej 
wielkiej działce. Ta nieruchomość ma taką wadę prawną, która uniemożliwia sprzedaże. 
Wyszło to po Komisji, zatem sprzedaże poszczególnych nieruchomości będą jeszcze 
weryfikowane – mówił Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Skarbnik Gminy podała, że jeżeli chodzi o koszty obsługi długu, to zapewne radni wiedzą, iż  
projektowanie budżetu musi uwzględniać różne warianty, w tym niestety również czasami 
wzrost stóp procentowych. Są to wydatki, które Gmina musi ponieść ze względu na już 
zawarte umowy stąd może przy kalkulacji kosztów obsługi długu nie brano znaczącego 
wzrostu stóp procentowych ale chociażby najwyższy, jaki miał miejsce w ostatnim czasie,  
i który z  jakimś tam prawdopodobieństwem może się powtórzyć. Skarbnik przypomniała 
przy tym, że w roku 2012 Gmina Więcbork miała dość spore oszczędności w kosztach 
obsłudze długu, co pozwoliło m.in. załatać występujące niedobory, które miały miejsce. 
Natomiast, jeżeli chodzi o wzrost wydatków na wynagrodzenia w  rozdziałach 80113 i 80114, 
jest on wynikiem podwyższenia wynagrodzenia pracownikom administracji i obsługi /200,00 
zł + 2%/ o czym była mowa na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Co zaś do 
reorganizacji Biura Obsługi Oświaty Samorządowej, to od stycznia będzie to sprawa 
priorytetowa, której osobiście będzie się przyglądała. 
 
Radny Andrzej Wenda zauważył, że „stanie w miejscu, to krok do tyłu”, a Gmina Więcbork 
przez ostatnie lata zrobiła więcej niż „krok do przodu” oczywiście kosztem późniejszych 
wyrzeczeń. Niemniej był zdania, że czas, kiedy była możliwość do korzystania ze środków 
zewnętrznych został bardzo dobrze przez Gminę  spożytkowany - teraz już takiej możliwości 
nie będzie. 
 
Przewodniczący RM  poparł powyższe przykładem samorządowców z Sośna, którzy 
stawiani byli, jako wzór tych z najniższym zadłużeniem, a dziś wyrażają swoje 
niezadowolenie z faktu niewykorzystanych szans. Należy zaznaczyć, że na odcinku nowych  
inwestycji, poprawy warunków życia mieszkańców i estetyki Gminy Więcbork, zrobiono 
bardzo dużo. Oczywiście jest to związane z kosztami, które trzeba będzie ponieść  
w latach kolejnych ale, to nie oznacza, że nic więcej już nie zostanie zrobione. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Po tej części obrad Przewodniczący RM zarządził dziesięciominutową przerwę w obradach. 
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Po przerwie obrady wznowino. 
 
 
Ad. 8  Plany pracy Komisji Rady Miejskiej przedstawili ich Przewodniczący. 
 
� Komisja Rewizyjna RM – plan stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu  

i dostępny jest na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 

Plan przyjęto jednogłośnie 
 

� Komisja Budżetu i Finansów RM - plan stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
Protokołu i dostępny jest na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 

Plan przyjęto jednogłośnie 
 

� Komisja Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porz ądku 
Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu RM - plan stanowi załącznik Nr 5 do 
niniejszego Protokołu i dostępny jest na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 
Plan przyjęto jednogłośnie 

 
� Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej RM - plan stanowi załącznik Nr 6 do 

niniejszego Protokołu i dostępny jest na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 

Plan przyjęto jednogłośnie 
 
� Komisja Oświaty, Kultury i Sportu RM - plan stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego 

Protokołu i dostępny jest na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 

Plan przyjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 9  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz innych uzależnień w Gminie Więcbork na 
2013 rok omówił Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Wi ęcborku  
p. Tomasz Siekierka.   
 
Coroczne wywołanie powyższej uchwały jest wymogiem ustawowym. Program ujmuje 
zagadnienia dotyczące rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii. Wyszczególnione są w nim działania i przypisane do nich realizatorzy. Nowością 
tego Programu jest to, że określone są w nim wskaźniki po to, aby w latach następnych można 
było zbadać jego efektywność. Dyrektor dodał również, że jest w opracowaniu i właściwie 
oddany do przyjęcia Zarządzeniem Burmistrza, Regulamin działania Komisji. Jeżeli chodzi  
o skład Komisji planowania jest zmiana polegająca na zmniejszeniu jego liczebności. 
Komisja zgodnie z nowym Regulaminem ma pracować w dwóch zespołach po to, by działać 
efektywniej i łatwiej dotrzeć do osób, które są zapraszane na rozmowy. Określona  
w Programie jest niepokojąca ale jest to niestety niełatwa dziedzina działania. 
 
Opinia komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna.  
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Pytań nie wniesiono 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad.  10 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: Nowy 
Dwór, Pęperzyn, Runowo Krajeńskie przedstawiła Zastępca Burmistrza Więcborka  
p. Iwona Sokorska. 
 
Od momentu pierwotnego uchwalenia planów odnowy jest to już piąta wprowadzana zmiana. 
Zasadniczo każda ze zmian podyktowana jest wymogami Urzędu Marszałkowskiego i tak 
było również w przypadku omawianego projektu. Wniosek o dofinansowanie jest aktualnie na 
etapie weryfikacji w Urzędzie Marszałkowskim i wraz z poprawkami przesłano uwagę,  
że w tych trzech planach odnowy brak jest opisu i charakterystyki obszaru o szczególnym 
znaczeniu dla zaspakajania potrzeb mieszkańców sprzyjających nawiązywaniu kontaktów 
społecznych ze względu na ich położenie lub cechy funkcjonalno – przestrzenne. Te opisy 
zostały do tych trzech planów sporządzone i w nich umieszczone. Przedłożony radnym  
w dniu sesji lekko zweryfikowany opis do Planu Nowego Dworu różni się od pierwotnego 
tym, że wykreślono w nim sformułowanie „generalny” przy wskazaniu remontu świetlicy. 
Uczyniono tak dlatego, że skoro zamierza się wnioskować o środki na dalszy remont słowo to 
mogłoby zrodzić następne pytania Urzędu Marszałkowskiego. Ponadto przeredagowano 
pierwsze zdanie w opisie Nowego Dworu. Zweryfikowano również harmonogram działań  
i pierwotnie ujęte w nim przedsięwzięcia zostały przedłużone na kolejne lata. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
 Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało  - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

  
 
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia dopłat do ceny ścieków dla osób fizycznych 
nie prowadzących działalności gospodarczej posiadających zbiorniki bezodpływowe oraz  nie 
mających możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej przedstawił Kierownik Referatu 
UM p. Tomasz Fifielski. 
 
Uchwała ta zawsze podejmowana była przedstawiana Radnym w okresie zatwierdzania 
stawek taryf na wodę i ścieki. Jednakże w roku bieżącym uchwały ustanowione były odrębna 
uchwałą, w której widniał zapis, że dotyczy ona 2012 roku. Aby zachować ciągłość i dopłaty 
funkcjonowały dalej od stycznia 2013 roku niezbędne jest podjęcie stosownej uchwały na 
bieżącej sesji.   
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów - pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radny Andrzej Wenda pytał, jaka kwota przeznaczana jest na ten cel. 
 
Pan Fifielski odpowiedział, ze przybliżona kwota wynosi 120.000,00zł – 130.000,00 zł 
rocznie, miesięcznie – 10.000,00 zł. W taryfie ZGK ma 3,92 zł za zrzut, natomiast Gmina 
dopłaca kwotę w wysokości 3,64 zł, różnicę pokrywają mieszkańcy. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2012 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy p. Alina Kruk. 
 
Projekt zmian jest ściśle związany ze zmianami w budżecie Gminy Więcbork. Chodzi o to, by 
te dwa dokumenty były ze sobą spójne w zakresie wydatków i dochodów. Korekcie uległ 
poziom długu na 2012 rok zgodnie z zawartymi umowami. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Pytań ze strony radnych nie było  
Na sali 13 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało -  10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
 

Ad. 13 Projekt chwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2012 przedstawiła 
również Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
nr WFB.II.302.55.2012 z dnia 29 listopada 2012 r. dotyczącego korekty rozliczenia 
dotacji z tytułu świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym 
i przekazania tytułem zwrotu dotacji kwoty 31,91 zł. wraz z odsetkami w wysokości 
3,10 zł. 

2. Pisma MGOPS w Więcborku nr DFK.3011.19.2012 z dnia 18 grudnia 2012 r. 
dotyczącego zmian w planie wydatków w działach 851 i 852 dokonanych w związku  
z bieżąca działalnością MGOPS w Więcborku oraz w rozdz. 85395 w celu prawidłowej 
realizacji projektu systemowego „interAKTYWNI". 

3. Decyzji Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WI.IV.7570.167.2012 z dnia 13 grudnia 
2012 r. w sprawie ustalenia odszkodowania w wysokości 7.172,00 zł. za 
nieruchomość nabytą na rzecz Województwa Kujawsko - Pomorskiego. 

4. Pisma Ministra Finansów nr ST3/4822/l/DWX/2012 z dnia 20 grudnia 2012 r.  
w sprawie przyznania ze środków rezerwy subwencji ogólnej kwoty 31.955,00 zł. dla 
Miasta i Gminy Więcbork. 

5. Pisma MGOPS w Więcborku nr DFK.3011.20.2012 z dnia 21 grudnia 2012 r. 
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dotyczącego zmian w planie wydatków w rozdziale 85203 dokonanych na podstawie 
pisma Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku ŚDS.3011.15.2012 z dnia 
21.12.2012r. w części dot. Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku celem 
zabezpieczenia kwoty na dokonanie opłaty za przyłączenie do sieci ENEA Operator  
z mocą przyłączeniową o wartości 40 kW (wzrost mocy o 18 kW) na napięciu 0,4 kV 
obiektu środowiskowego domu samopomocy w Więcborku, ul. Pocztowa 16, zgodnie 
z umową o przyłączenie do sieci nr OD1/ZR4/1056/2012 z dnia 29.10.2012r. (netto 
2684,52 + VAT). 

Ponadto: 

1. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0690 o kwotę 1.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększone dochody z tytułu zwrotu kosztów wyceny 
sprzedawanego majątku. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0750 o kwotę 25.0^0,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone od planowanych dochody z tytułu najmu  
i dzierżawy składników majątkowych. 

3. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0760 o kwotę 200,00 zł. dokonano  
z uwagi na zwiększone od planowanych dochody z tytułu przekształcenia prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności. 

4. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0770 o kwotę 7.172,00 zł. dokonano na 
podstawie decyzji Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WI.IV.7570.167.2012 z 
dnia  13  grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia odszkodowania za nieruchomość nabytą 
na rzecz Województwa Kujawsko - Pomorskiego. 

5. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0920 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z 
uwagi na większe od planowanych odsetki z tytułu zaległości za gospodarowanie 
majątkiem gminy. 

6. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75023 § 0690 o kwotę 1.200,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększone dochody z tytułu zwrotu kosztów za wysłane 
upomnienia. 

7. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75616 § 0310 o kwotę 39.930,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone dochody z tytułu podatku od nieruchomości. 

8. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75616 § 0320 o kwotę 41.300,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększone dochody z tytułu podatku rolnego. 

9. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75616 § 0330 o kwotę 1.370,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone dochody z tytułu podatku leśnego. 

10. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75616 § 0910 o kwotę 4.300,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększone dochody z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat z 
tytułu podatków i opłat lokalnych. 

11. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75618  §  0410 o kwotę 2.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększone dochody z tytułu opłaty skarbowej. 

12. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75802 § 2750 dokonano na podstawie pisma 
Ministra Finansów nr ST3/4822/l/DWX/2012 z dnia 20 grudnia 2012 r. w sprawie 
przyznania ze środków rezerwy subwencji ogólnej kwoty 3 1.955,00 zł. dla Miasta  
i Gminy Więcbork. 

13. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80104 o kwotę 12.500,00 zł. dokonano  
z uwagi na zwiększone wpływy za pobyt dzieci w przedszkolu. 

14. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80114 o kwotę 26,00 zł. dokonano z uwagi 
na wpływ z tytułu wydania odpisu dokumentów. 

15. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80195 § 0750 o kwotę 1.820,00 /.ł. dokonano 
z uwagi na wpływ środków z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych. 
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16. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80195 § 2030 dokonano z uwagi na 
podpisaną umowę nr KO/6/2012 z dnia 13 kwietnia 2012 r. w sprawie trybu 
przekazywania gminom w 2012 r. środków Funduszu Pracy oraz ich rozliczania  
z przeznaczeniem na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 
pracowników. 

17. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85212 § 2360 o kwotę 2.500,00 /ł. dokonano  
z uwagi na wpływ dochodów związanych z realizacja zadań z zakresu administracji 
rządowej. 

18. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85215 § 0970 o kwotę 150,00 zł. dokonano  
z uwagi na wpływ z tytułu zwrotu nienależnie pobranych dodatków mieszkaniowych z lat 
ubiegłych. 

19. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85219 o kwotę 6.017,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływy z tytułu świadczonych usług opiekuńczych. 

20. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85220 o kwotę 1.300,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływy z tytułu opłat za pobyt w mieszkaniach chronionych. 

21. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85295 o kwotę 9.967,00 zł. dokonano z uwagi na 
zmniejszenie wpływów związanych z realizacją i rozliczeniem prac społecznie 
użytecznych. 

22. Zmian w planie dochodów w rozdziale 90003 § 0750 o kwotę 24,00 zł. dokonano z uwagi 
na zwiększone od planowanych dochody z tytułu najmu i dzierżawy składników 
majątkowych. 

23. Zmian w planie dochodów w rozdziale 90019 § 2460 o kwotę 31.057,05 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszoną dotację z WFOŚiGW w Toruniu na realizację 
zadania pn.: „Demontaż, zbieranie, transport oraz unieszkodliwianie lub zabezpieczenie 
odpadów zawierających azbest na terenie gminy Więcbork". 

24. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 15.400,00 zł. dokonano z uwagi na 
zabezpieczenie środków finansowych na utrzymanie dróg gminnych w okresie zimy. 

25. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60095 w § 4010 o kwotę 10.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zabezpieczenie środków finansowych na wynagrodzenia 
pracowników w ramach prac interwencyjnych. 

26. Zmian w planie wydatków w rozdziale 70005 § 4260 o kwotę 15.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszony koszty zakupu energii elektrycznej w ośrodkach 
zdrowia. 

27. Zmian w planie wydatków w rozdziale 70095 § 4300 o kwotę 4.000,00 zł. dokonano  
z uwagi na mniejsze niż planowano wypłaty odszkodowań za niedostarczenie lokali 
socjalnych. 

28. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75023 o kwotę 13.672,00 zł. dokonano  
z uwagi na bieżącą działalność UM w Więcborku. 

29. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75095 o kwotę 3.400 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zagwarantowanie środków finansowych na zakup i montaż placu zabaw 
w Więcborku (samorząd mieszkańców) i realizację bieżących zadań UM w Więcborku. 

30. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75412 dokonano z uwagi na bieżące funkcjonowanie 
jednostek OSP Gminy Więcbork. 

31. Zmniejszenie w rozdz. 75412 dotacji na inwestycje dla OSP Sypniewo o kwotę 4.100,00 
zł. dokonano z uwagi na mniejsze koszty realizacji tej inwestycji. 

32. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75702 o kwotę 41.825,01 zł. dokonano ze względu 
na mniejsze od planowanych koszty obsługi kredytów i pożyczek. 

33. Zmian w planie wydatków w dziale 801 dokonano z uwagi na bieżące funkcjonowanie 
oświaty w Gminie Więcbork. 

34. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
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zagwarantowanie środków finansowych na dopłaty do wywozu nieczystości płynnych. 
35. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90015 o kwotę 36.955,00 zł. dokonano z uwagi na 

zagwarantowanie środków finansowych na opłaty za oświetlenie uliczne. 
36. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90019 o kwotę 31.057,05 zł. dokonano z uwagi na 

zmniejszoną dotację z WFOŚiGW w Toruniu na realizację zadania pn.: „Demontaż, 
zbieranie, transport oraz unieszkodliwianie lub zabezpieczenie odpadów zawierających 
azbest na terenie gminy Więcbork". 

37. Zmian w planie wydatków w rozdziale 92109 o kwotę 22.490,00 zł. dokonano  
z przeznaczeniem na bieżąca działalność instytucji kultury zgodnie z pismem MGOK 
w Więcborku nr 050.81.12 z dnia 17.12.2012 r. 

38. Zmian w planie wydatków w rozdziale 92695 w § 4260 o kwotę 3.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone koszty oświetlenia obiektów sportowych Gminy 
Więcbork. 
 

Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych 
Na Sali 13 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego8i radnego Wobszal/ 
� W zgłoszonych sprawach zostało wystosowane pismo do zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Tucholi. 
 
/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
� W tej chwili jest zgodność Burmistrza Więcborka i Skarbnik Gminy w kwestii 

konieczności zmian w pionie księgowo-finansowym BOOS, i w najbliższym czasie 
radnym zostaną przedstawione konkretne rozwiązania jeżeli chodzi o funkcjonowanie 
BOOS. 
 

/Odp. na interp. radnej Lida/  
� Zgodnie z odpowiedzią udzieloną przez Dyrektora BOOS kwestia wypłaty nagród 

pieniężnych dla nauczycieli wygląda następująco: 
 
„ /…/ W 2012 roku Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku nie wypłacało 
dyrektorom jakichkolwiek nagród finansowych. W myśl obowiązujących przepisów BOOS 
nie ma legitymacji do podejmowania tego typu decyzji. W budżecie BOOS nie planuje się 
środków na nagrody dla dyrektorów szkół. Artykuł 49 Karty Nauczyciela zobowiązuje organ 
prowadzący do utworzenia specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli. W budżetach 
organów prowadzących zabezpiecza się środki w wysokości co najmniej 1% planowanych 
rocznych wynagrodzeń osobowych z przeznaczeniem na wypłaty burmistrza i dyrektorów 
szkół. Organy ustalają sposób podziału, kryteria i tryb przyznawania nagród. W gminie 
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Więcbork 80% funduszu przeznaczonego dla nauczycieli pozostaje w szkołach do dyspozycji 
dyrektorów, 20%  środków z planowanych rocznych wynagrodzeń nauczycieli tworzy 
Fundusz nagród, którym dysponuje na podstawie Regulaminu Burmistrz Więcborka.  
W związku z tym, że Regulamin przyznawania nagród Burmistrza dopuszcza składanie 
wniosków przez różne związane z oświatą podmioty może się zdarzyć, że wśród 
nagrodzonych znajdzie się również dyrektor szkoły. Na wybór osoby nagrodzonej BOOS nie 
ma wpływu. Natomiast jest zobowiązany  do wypłaty przyznanej nagrody.” 
 
Odpowiedź ze strony Urzędu Miejskiego: 
 
„ Delegacja do ustalania przez organ prowadzący kryteriów i trybu przyznawania 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach nagród organu prowadzącego czyli Burmistrza  
i nagród dyrektora szkoły ze środków zarezerwowanych w budżetach tych organów została 
wprowadzona przez art.49 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Krata Nauczyciela  
z późniejszymi zmianami. Artykuł 49 mówi, ze tworzy się specjalny fundusz na nagrody dla 
nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze w budżetach organów 
prowadzących szkoły w wysokości co najmniej 1%  planowanych rocznych wynagrodzeń 
osobowych z przeznaczeniem na wypłaty nagród organów prowadzących szkoły i dyrektorów 
szkół.  Organy prowadzące szkół ustalają kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli 
za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej 
uwzględniając w szczególności sposób podziału środków na nagrody organów prowadzących 
szkoły i dyrektorów szkół. Tryb zgłaszania kandydatów oraz zasadę, że nagroda może być 
przyznana nauczycielowi po przepracowaniu w szkole co najmniej jednego roku.  
W przypadku jednostek samorządu terytorialnego kompetencje do podjęcia uchwały na 
podstawie art. 49 ust. 2 cytowanej uchwały posiada organ stanowiący jednostki – Rada 
Miejska w naszym przypadku. W przypadku gminy Więcbork zasady podziału specjalnego 
funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych zostały określone 
w uchwale Nr 336/2010 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 stycznia 2010 roku. Z § 15 
przedmiotowej uchwały wynika, że nagrody przyznaje się z okazji Dnia Edukacji Narodowej”  
 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego/ 
� Studzienka na ul. Pomorskiej uszkodzona została w wyniku najechania sprzętu ciężkiego. 

Naprawa uszkodzenia nastąpi przy sprzyjających warunkach atmosferycznych. 
 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Prace odbiorowe inwestycji  „ ORLIK” zostały zakończone 12 grudnia 2012r. „ORLIK” 

został wybudowany zgodnie z przepisami i sztuką budowlaną, ponadto zostały zachowane 
odpowiednie odległości od linii energetycznych tj. minimum 2,5m. Obecnie została 
uruchomiona procedura uzyskania pozwolenia na użytkowanie wybudowanego 
kompleksu sportowego. Jeżeli chodzi o skarpę, to nie ma żadnych obsunięć, są spękania 
gleby. Teren od strony jeziora i p. Andruszkiewicz jest częściowo nasypowy  
i zagęszczony. W wyniku opadów deszczu skraj nasypu uległ zagęszczeniu i nastąpiły 
spękania. Aby zapewnić jednak pełne bezpieczeństwo na obiekcie skarpa po sezonie 
zimowym zostanie zabezpieczona przez ułożenie dodatkowych płyt betonowych. 

 
/Odp. na interp. radnej Witczak/ 
�  Możliwości kamery monitoringu znajdującej się w pobliżu ronda są ograniczone i nie 

obejmują odcinka, na którym znajdują się dewastowane słupki. Jeżeli zaś chodzi o Sup 
oświetleniowy przy markecie „Biedronka” Gmina wnioskować będzie do Zarządu 
Energetycznego o jego przesunięcie.  
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Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Na dzień dzisiejszy żadne oficjalne stanowisko Policji nie wpłynęło. Z chwilą jego 

uzyskania radni zostaną o tym poinformowani. 
 
 
Ad. 15 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Beata Lida zabierając głos w tej części obrad wyjaśniła powody dla jakich zadała 
pytanie dotyczące wypłaconych w oświacie nagród. Radna podkreśliła, że treści przytaczane 
przez Burmistrza w odpowiedzi są jej, jak najbardziej znane i oczywiście wynikają z Karty 
nauczyciela. Przypomniała też, że na jednej z Komisji budżetu padł wniosek Dyrektora 
BOOS o zapewnienie w budżecie oświaty prawie 100.000,00 zł  argumentowany wypłatą  
nagród dyrektorom z okazji Święta Edukacji Narodowej, która spowodowała braki  
w finansach.  Dlatego też pozwoliła sobie zadać takie pytanie. 
 
Burmistrz Wi ęcborka prosił, by na przyszłość pytania były bardziej doprecyzowane.  
 
Przewodniczący RM pozostając w kręgu tematyki oświatowej nawiązał do stanowiska Rady 
podjętego w kwestii BOOS. Oczywiście nie było one podjęte w formie uchwały i jako takie 
na siłę do niczego Burmistrza nie obliguje. Swojego zdania w sprawie likwidacji , bądź 
reorganizacji BOOS Burmistrz do tej pory nie ujawił, Skarbnik Gminy zaś , jak to wynikało  
z wypowiedzi na sesji, coraz bardziej widzi potrzebę wprowadzenia w tej jednostce zmian,  
a w prasie ukazało się ogłoszenie o naborze na stanowisko dyrektora. Powyższe nieco 
dezorientuje radnych, zatem  prosił by Burmistrz przybliżył nieco swoje zamiary. 
 
Rada wielokrotnie w różnych sprawach na mnie naciskała i tu upatruje samych dobrych 
intencji ze strony Rady, natomiast nie zawsze były ona przemyślane w moim odczuciu, 
ponieważ Państwo nie ponosicie odpowiedzialności. Gdybym posłuchał Państwa jeżeli chodzi 
o p. Kuczerepa., to bym zostawił naszą oświatę bez dyrektora, którego nie mogę powołać bez 
konkursu, i bez głównego księgowego. Nastąpiłby paraliż w bardzo newralgicznym czasie. 
To samo dotyczyło zrobienia budżetu. Problem polega na tym, że Państwo nie słuchacie, co ja 
mówię i nie starcie się wczuć w moją sytuację. Wielokrotnie mówiłem, że zamierzam / i tego 
Pan nie będzie negował/ odciąć od BOOS w obecnym kształcie działu finansowego  
i pozostawić jedynie  dział księgowy. Wcześniej mówiłem, że miałem opór p. Skarbnik teraz 
udało mi się ją przekonać, że silniejsza kontrola nad działem finansowym jest nam bardzo 
potrzebna. Chciałbym jednak szczegóły przedstawić Państwu, kiedy skończy się ten gorący 
okres budowania  budżetu, zamykania roku, kiedy z Panią Skarbnik usiądziemy i opracujemy, 
Pani Sekretarz i Pani burmistrz od strony prawnej to przeanalizują, bo coś w to miejsce 
powstać. Nie chciałbym zawczasu prowadzić jakiś dywagacji, bo jest to w kwestii 
dopracowania powiedzmy, koncepcji. Koniec , kropka, jak będę miał konkretne propozycje, 
to Państwu przedstawię – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Czyli co, zatrudnienie dyrektora nie przeszkadza w reorganizacji? – Przewodniczący RM. 
 
Czy ja kiedyś mówiłem, że przeszkadza? Ktoś musi tym kierować. To jest żywy organizm, 
który się swoimi prawami kieruje. Tam są i dojazdy, i stypendia, i awanse nauczycieli, 
konkursy na dyrektorów – ktoś to musi robić. Dział administracyjny musi funkcjonować  
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i musi się dobrze orientować w tej Karcie Nauczyciela i w przepisach prawnych. To niej jest 
tak, ze ktoś z ulicy przyjdzie i pociągnie oświatę w gminie. To jest tak samo, jak z tym 
protokołem z kontroli, nie mogłem o pewnych rzeczach mówić, nie chciałem mówić, żeby nie 
zrobić większej krzywdy i zamieszania niż to było zrobione. Zawsze mówiłem, że pośpiech 
wskazany jest tylko przy łapaniu pcheł. Postaram się, jak najszybciej, aczkolwiek z głową 
przygotować projekt reorganizacji BOOS, który Państwu przedstawię  – Burmistrz 
Więcborka. 
 
Radna Beata Lida podkreśliła, że myśli, iż wniosek Komisji nie prowadził do „wojny”  
z Burmistrzem, a tak odebrała jego słowa. Odniosła wrażenie, że Komisja Oświaty jest 
atakowana, jako przeciwna Burmistrzowi. Tak to odebrała i jak mniema część Komisji 
również. Natomiast celem Komisji było usprawnienie funkcjonowania sieci szkół na terenie 
naszej gminy. Jej zdaniem księgowi powinni trefić do szkół i byłoby to chyba najlepsze 
rozwiązanie. Sama doskonale wie, jak się pracuje mając przy sobie księgową, a ostatnia 
Komisji z udziałem dyrektorów szkół uświadomiła wszystkim, że w naszych szkołach tak się 
nie dzieje bo na pytanie „kto przygotowywał budżet z księgową BOOS”, okazało się, że 
żaden dyrektor nie był na jakichkolwiek konsultacjach. To według radnej jest sytuacją patową 
dla dyrektorów, którzy powinni mieć świadomość, że za swoje budżety odpowiadają głową,  
a tak nie jest, bo dli temu wyraz na w/w spotkaniu. Jeżeli dyrektorzy nie odpowiadają za 
swoje budżety, to należy zadać pytanie, po co dyrektorzy w szkołach? Może rzeczywiście 
wystarczy jeden dyrektor, którego Pan Burmistrz zechce niedługo powołać, a w szkołach 
niech obsadzani będą koordynatorzy, którzy zajmować się będą tylko i wyłącznie sprawami 
dydaktycznymi i ewentualnie wychowaniem. 
 
Radny Jan Antczak wskazał, że radni byli już wcześniej za tym aby BOOS zlikwidować  
i swego czasu  delegacja odwiedziła samorząd w Kcyni, gdzie takowych zmian dokonano, by 
przyjrzeć się jak to funkcjonuje tam obecnie. Radny chciał aby kilka słów na temat tej wizyty 
powiedzieć. Sam jest również za tym żeby BOOS zlikwidować. 
 
Radna Grażyna Witczak odniosła się do wypowiedzi Burmistrza Więcborka, w której 
stwierdził on, że „radni nie ponoszą konsekwencji”. Radna nie wiedziała, jakie dla Burmistrza 
są konsekwencje, bo dla radnych takowymi są wybory. I miała tu na myśli odpowiedzialność 
polityczną. Podkreśliła też, że nie tak do końca wszyscy są za likwidacją BOOS, bo chociażby 
ona za nią nie głosowała. Nie zrobiła tego nie dlatego, że jest za, czy przeciw ale opowiada 
się  za tym, żeby wszelkie decyzje podejmowane były rozsądnie i z kalkulatorem w ręku. 
Zwróciła również uwagę na inną wypowiedź Burmistrza – na tą, że „radni go nie słuchają 
cyt.: „ Może czasami jest to Pańskie pobożne życzenie, żebyśmy Pana nie słuchali. Chciałam 
Panu przypomnieć, kiedy kilkakrotnie próbował nam Pan wmówić, że w BOOS można było 
dokonywać operacji finansowych jednoosobowo. Jest to totalna bzdura, takiej możliwości  
w finansach publicznych nie ma. Tak samo ta Pańska wypowiedź, że zwolnienie Pana 
Kuczerepy nie dawało możliwości powołania kogoś innego bez konkursu. Jest zawsze 
możliwość powołania kogoś jako pełniącego obowiązki. Możemy się tu przerzucać, co jest 
możliwe, co nie jest możliwe i wiąże się to z tym pośpiechem, jak przy łapaniu pcheł,  
bo a nuż ktoś nie zdąży wyłapać pewnych nieścisłości prawnych. Myślę, że tu nie ma co teraz 
naciskać ani z jednej, ani z drugiej strony, cieszę się bardzo, że tu Pani Skarbnik chce czuwać 
mocno nad tymi decyzjami i rzeczywiście Proszę Państwa, można „wylać dziecko z kąpielą”. 
Naprawdę ja bardzo proszę, żebyśmy się pochylili nad / myślę, że Pani Skarbnik będzie miała 
w tym wielki udział/ praca księgowego – to nie jest tylko zaksięgowanie kilku, czy 
kilkudziesięciu faktur. To jest przede wszystkim kolosalna sprawozdawczość – idiotyczna, 
bezsensowna w wielu wypadkach. Tu Panie Burmistrzu zapewne potwierdzi p. Skarbnik, że 
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tam są dziesiątki zerowych sprawozdań, rzeczy, które trzeba uzgodnić „wzdłuż, wszerz 
i w poprzek”. Nie skończy się na tym, ze w każdej szkole będzie ¼  w większych ½ etatu 
księgowej, bo tego nie da się tak zrobić. Mogę to z pełną konsekwencją powiedzieć. Nie 
bronię BOOS ale chciałam pewne rzeczy pokazać, żebyśmy się przestali traktować, „jak dwa 
fronty, gdzie gdzieś są potężne okopy nie do przejścia” . tak samo decyzja, o której 
mówiliśmy przy budżecie, odnośnie sprzedaży jednego piętra budynku Przychodni. Nie 
możemy się Panie Burmistrzu pochylić dopiero wtedy, kiedy będziemy chcieli ta sprzedaż 
podjąć ponieważ to jest już zaklepane w budżecie. Jeżeli nie sprzedamy, nie uzyskamy 
takiego dochodu – budżet padnie. Nie traktujmy się, jak wrogowie mówmy szczerze i myślę, 
że tutaj  żonglowanie tym, co można, a czego nie można też sobie podarujmy” – koniec 
cytatu. 
 
Radny Wobszal podał, że komisja której przewodniczy – Komisja Rewizyjna odbyła 
kontrolę w Gimnazjum, w Więcborku, a kolejne są do przeprowadzenia. Dziś jednak już 
nasuwają mu się pewne wnioski jeżeli chodzi o współpracę szkół z BOOS i tego, czy BOOS 
jest potrzebny, czy nie. Będą wnioski pokontrolne i będzie możliwość szerszego 
wypowiedzenia się w temacie. Na pewno każdy radny ma swoje spojrzenie na to, czy BOOS 
likwidować, czy nie. Uważał też, że oddzielanie Administracji od finansów jest zbędne, gdyż 
głównie rzecz chodzi o finanse, a administracją każda ze szkół sobie poradzi. 
 
Na zakończenie tej części Przewodniczący RM podziękował radnym Burmistrzowi i jego 
współpracownikom za całoroczne współdziałanie i złożył życzenia noworoczne. 
Burmistrz Wi ęcborka również złożył podziękowania   i życzenia radnym. 
 
 Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                      w Więcborku 
 
                                                                              mgr inż. Józef Kujawiak 


